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“Ми смо у овај штрајк 
ступили да заштити-
мо своја основна рад-
ничка права. Не тра-
жимо ништа посебно, 
осим да нам се упла-
те неуплаћени допри-
носи, да се  повећа 
редовна плата, која је 
тренутно нешто јача 
од минималца, да се 
уради систематиза-
ција радних мјеста и 
да нам се обезбије-

де процеси за мини-
малан рад”, рекла је 
Радмила Радиновић 
Петровић, предсјед-
ник Синдикалне орга-
низације “Козарског 
вјесника”.

Из Града Приједо-
ра, који је и оснивач 
поменутог преду-
зећа поручују да на 
годишњем нивоу из 
буџета обезбјеђују 
400.000 марака за 
бруто плате за 24 за-

послена радника, те 
да очекују и да ме-
наџмент обезбиједи 
дио новца. Обећа-
вају да ће ријешити 
проблем, те изабрати 
ново руководство, бу-
дући да је садашњи 
вршилац дужности 
директора ове ме-
дијске куће, Горан 
Вујчић поднио остав-
ку. 

“Козарски вјесник” 
је свима нама важан. 

Из године у годину 
све је теже стање у 
овој медијској кући. 
Ко је крив, не знам, 
ми смо формирали 
један тим и урадиће-
мо детаљну анализу. 
Молим раднике да 
се уједине. То је један 
од мањих колектива, 
али међуљудски од-
носи нису уређени. 
Ја као градоначелник 
обећавам да ниједан 
радник неће остати 
без посла, да ћемо 

се потрудити да обез-
биједимо одређена 
новчана средства да 
деблокирамо рачун. 
Јако је битно рећи да 
ћемо поставити ново 
руководство”, иста-
као је градоначелник 
Приједора, Слободан 
Јавор.

У саставу “Козарског 
вјесника” дјелују че-
тири медија, тачније 
телевизија, радио, 
седмичне новине 

Текст:  Д. Совиљ

Радници 

"Козарског 

вјесника" 

у штрајку 

упозорења

ХОЋЕ ЛИ, НАКОН ПОЛА ВИЈЕКА, 
БИТИ УГАШЕНА МЕДИЈСКА КУЋА?

КОМЕНТАР

ИПЦ „Козарски вјесник“ 12.  јуна 
требао би обиљежити Дан фир-
ме и 54  године постојања. То је 
јубилеј којим може да се похва-
ли мало која  локална медијска 
кућа у БиХ. У овој нашој, која  на 
једном мјесту има чак четири 
медија, одавно су утихнули раз-
лози за славље. Па, чак и оно 
симболично. А разлога је много. 
Можда много и криваца и још 
више питања на које већ дужи 
период тражимо одговоре, али 
их не налазимо. Епилог неславне 
приче, у чијем је фокусу овај не-
сретни медиј који никад није био 
на зеленој грани, чији радници 
никад нису имали блиставе, па 
чак ни пристојне услове за рад, 
а о блиставијој плати да не гово-
римо је блокиран рачун и дугови 
које сами не можемо намирити. 
Јер проста рачуница каже да је 
за нас мисаона именица заради-
ти толики новац од продаје ин-
формација. Опет, разлога много. 
Отеше нам крух нерегистрова-
ни порталоиди, који без срама 
„купе“ и краду наше вијести и 
тако на нашој грбачи зарађују и 
на рекламама, читуљама, а при 
том држави не дају ништа, да не 
говоримо о чињеници да без ре-
гистрације примају паре. Гдје је 
ту инспекција и државни органи? 
С друге стране, буџет “Козарског 
вјесника” покрива тек основне 
плате (читај мизерне), значи не 
и доприносе, не и силне рачуне 
према добављачима, почев од 
агенције, телефона, гријања и 
чега све не још. Преведено, не 
постоји у овој земљи локални 
медиј који може да опстане без 
јаке подршке локалне заједнице, 
због које на крају и постоји и која 
треба да води бригу о својој имо-
вини. И прихватали смо то рачу-
најући да ће бити било каквог 
рјешења и добре воље првен-
ствено онога коме смо припали 
(по страначкој линији - Социјали-
стичкој партији), а чију подршку 
не само да нисмо добили, него 
смо стављени на игноре. Тотал-
но! Да све буде занимљивије, у 
двије године кроз „Козарски“ су 
се прошетали назови кадрови 
Социјалистичке партије, ( читај 
директори), који не само да нису 
ријешили проблем, већ су фир-
му гурнули у пропаст. Немогуће 
је да чак и наше бивше колеге, 
које сад раде неке друге посло-
ве,  упорно заговарају да ми све 
можемо сами и да нам се буџет 
још треба умањити. Колико тре-
ба бити неосјетљив па не примје-
тити сиротињу у којој раде сви 
запослени у овој медијској кући. 
То је само једно од питања. На 
друга очекујемо одговор. Бар за 
рођендан. За педесет четири го-
дине, вала смо заслужили макар 
толико! И јасан одговор: треба 
ли Приједору локални медиј?

ИПЦ „Козарски вјесник“

РАЗЛОГА 
ЗА СЛАВЉЕ 

ОДАВНО НЕМА

“С обзиром да то није кла-
сичан суфицит, ми нисмо 
предлагали одлуку о ње-
говој расподјели, већ ћемо 
након дубље анализе струк-
туре ових намјенских сред-
става и рокова којима при-
падају, предложити одлуку 
о расподјели неутрошених 
намјенских средстава”, ре-
кла је Маја Кунић, начелник 
Одјељења за финансије.

Извршење прихода је 94 
одсто, а расхода 83 одсто. 
Градоначелник Слободан 
Јавор рекао је да су прош-
ле године значајна средст-
ва пренесена за пројекте у 
овој години, па је зато буџет 
био далеко већи од реал-
ног. Он је указао на про-
блем социјалног буџета.

“Када погледамо приходе 
и расходе, остаје нам јако 

мало простора за пројекте. 
Имали смо кредитна заду-
жења и распоређену капи-
талну добит од РЖР-а, има-
ли смо емитовање обвез-
ница. На тај начин ми смо 
обезбиједили одређени 
новчани износ и на основу 
тих средстава данас реа-
лизујемо многе пројекте у 
нашем граду. Година је теш-
ка, пуњење буџета иде сла-

бије од планираног, тако да 
ћемо и у наредном периоду 
правити ребаланс, у складу 
са финансијским стањем”, 
рекао је Јавор. 

Евидентно је, рекао је гра-
доначелник, да доста сред-
става одлази на плате рад-
ника и одређене обавезе. 
Oн је истакао да Град При-
једор није презадужен и да 

је далеко од предвиђеног 
максимума.

“Све оно што реализујемо, 
успјели смо уз помоћ Владе 
РС и одређених средстава. 
Циљ нам је да, у складу с 
могућностима и стањем у 
буџету, наставимо развој 
нашег града”, рекао је Сло-
бодан Јавор. 

УСВОЈЕН ИЗВЈЕШТАЈ О ИЗВРШЕЊУ 
БУЏЕТА ЗА 2022. ГОДИНУ

Одборници Скупштине 
града Приједора усвојили 
су извјештај о извршењу 
буџета за 2022. годину. 
Приходи су 73,3 милиона 
КМ, а расходи 64,6 мили-
она КМ. Позитивна раз-
лика од око 8,5 милиона 
КМ није класичан суфи-
цит, већ се ради о намјен-
ским средствима.

На 30. сједници Скупштине града усвојен је програм манифестације “Прије-
дорско љето 2023”, која ће трајати од 15. јуна до 15. августа.

“Предвиђени су музички концерти, спортска такмичења, представљање 
културно-умјетничких друштава. Манифестације ће бити распоређене на 
различитим локацијама, како у граду тако и у приградским насељима. Учес-
ници ће бити спортски клубови и културно-умјетничка друштва”, рекла је 
Јадранка Мијић, шеф градског Одсјека за културу и међународну сарадњу. 
Како је рекла, “Приједорско љето” биће отворено бесплатном школом те-
ниса, која ће трајати до затварања ове манифестације. 

Са 30. сједнице градског парламента

“Хоћемо пристојне плате”, “Уплатите нам порезе и доприносе”, “Ми нисмо нездрав, већ зане-
марен колектив”, ово су неке од порука радника Информативно-пословног центра “Козарски 
вјесник”, који су, због неизмирених доприноса за пензионо и здравствено осигурање ступили у 
једночасовни штрајк упозорења. Дуг фирме већи је од 100.000 марака, због чега Пореска управа 
Републике Српске, пријети блокадом рачуна, те би и основна плата радницима могла бити упит-
на. Кажу да слуха за њихове проблеме у Градској управи није било, па су се одлучили за штрајк.

Текст:  Бранка Дакић
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Пећански парк ускоро би 
требао да буде потпуно мо-
дернизован. Потпис на спо-
разум   о изградњи и рекон-
струкцији градског  парка на 
Пећанима потписали су Сло-
бодан Јавор, градоначелник 
Приједора, и Младен Јелача 
, генерални директор компа-
није „Арцелор Митал“ д.о.о. 
Приједор. Овим споразумом 
„Арцелор Митал“ прихвата 
да  реконструише и игради 
градски парк, фудбалски те-
рен за дјецу, терен за кошар-
ку, бициклистичке и трим 
стазе, у виду донације, а у 
складу са идејним рјешењем 
одобреним  од стране Града 
у вриједности од три милио-
на марака.

”Ова инвестиција биће 
видљивија и већа од до сада 
реализованих пројеката. На-
редне године, када обиље-
жавамо 20 година рада овдје 
у Приједору, да промовише-
мо  пројекат који желимо да 
у том периоду буде и завр-
шен. Оцијенили смо да то за-
иста мора бити пројекат који 
је користан за све грађане,за 

све узрасте.Од дана потписи-
вања овог уговора ћемо се 
потрудити да то и  реализује-
мо’’, рекао је Младен Јелача, 
директор компаније ‘’Арце-
лор Митал Приједор’’ и до-
дао да се на овој идеји ради 

посљедњих годину дана.

Из Градске управе наводе да 
ће модернизација парка дати 
нову димензију нашем граду. 

‘’Град се обавезао да обез-

биједи техничку документа-
цију. Оно што је неопходно 
првенствено је измјена регу-
лационог плана. Заиста, када 
погледамо Пећане прије 
двије ,три године и данас, ви-
димо огроман помак. Тренут-

но се ради реконструкција 
Улице митрополита Петра 
Зимоњића, завршен је тен-
дер за изградњу вртића, пот-
писан је и споразум за рекон-
струкцију Пећанског парка 
који бити значајан  не само 
за мјештане Пећана, већ за 
читав наш град’’, нагласио  
је Слободан Јавор, градона-
челник Приједора и додао 
да овакав пројекат није дуго 
виђен не само у Приједору 
, већ широм Републике Ср-
пске.

Површина садашњег парка 
је 27.000 метара квадратних, 
а реконструкцијом ће бити 
проширен на 38.000 метара 
квадратних. 

‘’За 50 одсто ће се повећати  
површина под високим ра-
стињем и простор зеленила. 
У парку ће бити садржаји за 
дјецу, спортисте, рекреатив-
це, додатне пјешачке стазе, 
тако да ће у будућности бити 
много другачији у односу на 
оно чему данас служи, да 
буде веза између насеља Пе-
ћани и центра града’’, навео 
је архитекта Бојан Шипка. 

ПОТПИСАН СПОРАЗУМ О РЕКОНСТРУКЦИЈИ И 
ИЗГРАДЊИ ГРАДСКОГ ПАРКА НА ПЕЋАНИМА 

Текст:  Ведрана Нишевић
Донација вриједна три милиона марака

Пројекат 
би, како је 

најављено, тре-
бао да буде за-
вршен до краја 
идуће године.

и портал и неопходно је 
очувати ту медијску кућу, 
сматра Игор Кнегињић, 
предсједник Скупштине гра-
да Приједора.

“Сада је Пореска управа на-
ложила рјешење за плаћање 
32.000 марака неплаћених 
пореза из неког ранијег 
периода, због одређених 
путних трошкова. Морамо 
наћи начин да са-
чувамо ко-
лектив, 
да за-

ш т и -
т и м о 

з а п о -
с л е н е 

и да том 
кол е к т и -

ву нађемо 
а д е к в а т н о 

мјесто на медијском небу”, 
додао је он.

Бивши директор, Зоран Со-
виљ, тврди да није оставио 
дуговања, како се то често 
провлачи у јавности. Каже да 
је у моменту примопредаје 

на рачуну “Козарског вјесни-
ка” било 7.000 марака.

“Није коректно да се барата 
подацима који нису тачни, 
да је остављен дуг из тог 
периода. Мене не занимају 
препуцавања ове и оне влас-

ти. Градска администрација 
не може своју одговорност 
да пребацује на друге. Као 
већински власник има оба-
везу да је издржава у функ-
ционалном стању или да је 
угаси”, додао је он.

Садашњи вршилац 
дужности директора ове 

медијске куће, Горан Вујчић, 
није дао изјаву за медије, а у те-

лефонском разговору рекао нам је да 
није у Приједору. Раније је саопштио да 

је поднио оставку на ову функцију. Гра-
доначелник је обећао да ће се радницима 
обратити 12. јуна, на рођендан “Козарског 
вјесника”. Уколико не испуни њихове захтје-
ве, запослени кажу да ће бити присиљени 
на радикалније мјере, а штрајкове упозо-
рења одржаваће сваким даном од 12 до 

13 часова. 

Информативно-пословни центар 
“Козарски вјесник” основан 

је прије 54 године. 
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• Колики је износ ученич-
ких и студенстких стипен-
дија који Град издваја?

Град Приједор у 2023.годи-
ни издваја 500.000 КМ из 
буџета града за ученичке и 
студентске стипендије. Сти-
пендије су додијељене за 
укупно 211 ученика средњих 
школа и 126 студената и 
то у три категорије: према 
социјалном статусу, дефи-
цитарним занимањима и 
успјеху у школи или студија-
ма.  Значајно је истаћи да је 
износ ученичких, односно 
студентских стипендија по-
већан у односу на претход-
ни период, те тако стипен-
дија за студенте износи 150 
КМ, а за ученике 100 КМ. У 
наредном периоду плани-
рана је измјена Правилника 
о додјели стипендија у прав-
цу ревизије дефицитарних 
занимања, те усклађивање 
истих са потребама тржишта 
рада. Поред тога, покушава-
мо наћи модалитете којима 
би студентима и ученицима 
олакшали процес пријаве на 
Јавни позив за додјелу сти-
пендија у наредној годину, 
и то у смислу смањења до-
кументације, односно про-
вјере исте службеним пу-
тем, барем када су у питању 
документа која се издају од 
стране организационих је-
диница ГУ. Обзиром да су 
представници Одјељења 
за образовање, здравство 
и социјалну заштиту, про-
наталитетну и демографску 
политику активно укључени 
у рад Регионалног савјета за 
образовање вјерујемо да ће 
у наредном периоду бити 
потребе за низом нових мје-
ра, у смислу повећања уче-
ничког и студентског стан-

дарда, као и на мониторин-
гу над кретањем ученика и  
студената у току и по завр-
шеном школовању како би 
формирали базу података о 
расположивим стручним ли-
цима из различитих области 
као битну информацију пре-
ма потенцијалним инвести-
торима.

• По Вашем мишљењу, да 
ли је образовни систем 
усклађен са потребама тр-
жишта рада?

Када је у питању усклађе-
ност образовног система са 
потребама тржишта рада 
потребно је бити у потпу-
ности објективан и конста-
товати да, нажалост, ситу-
ација није сјајна. Управо из 
тог разлога приликом креи-
рања уписне политике Град 
Приједор, односно надлеж-
но одјељење врши широке 
консултације са представ-
ницима школа, Привредне 
коморе, Уније послодаваца, 
Занатско-предузетничке ко-
море, Агенције за локални 
развој Града Приједора, 
Заводом за запошљавање,  
покушавајући дати квалите-
тан одговор на изазове који 
настају управо из раскорака 
између стварних потреба 
тржишта рада и образов-
не политике. Ово питање је 
комплексно и, свакако ће, у 
наредном периоду захтије-
вати један свеобухватан и 
мултидисциплинаран при-
ступ, како би се дошло до 
добрих рјешења. Сигурно 
је да ће динамика промјена 
на тржишту рада захтије-
вати планске и интензив-
не  интервенције, у смислу 
стручног оспособљавања 
или преквалификације по-
стојећих кадрова. Пред Гра-
дом Приједором је у наред-

ном периоду израда развој-
не стратегије Града и сигур-
но да ће кроз овај документ 
бити потребно сагледати и 
ову проблематику и поку-
шати одредити приоритете 
и стратешке правце дјело-
вања у области образовања.

• Има ли Град Приједор из-
рађену социјалну карту?

Град Приједор има израђену 
социјалну карту, а оно што 
у наредном периоду пред-
стоји јесте израда социјалне 
карте Републике Српске, као 
кровног документа, али и је-
динственог информационог 
система који ће доприније-
ти свеобухватном прегледу, 
како социјалних, тако и  де-
мографских кретања. Што се 
тиче Града Приједора и из-
двајања за осјетљиве кате-
горије становништва, морам 
нагласити да се сва давања 
не своде на ставке у буџету у 
самом Одјељењу.Наиме, со-
цијалном заштитом  се баве 
директно или индиректно 
и друге организационе је-
динице и установе, приje 
свега Центар за социјални 
рад,  чији је оснивач Скуп-
штина Града Приједор, а за-
тим и Градска организација 
Црвеног крста, Дом за лица 
са инвалидитетом и Дом за 
стара лица Приједор. Када 
је у питању само Одјељење 
и директна давања из буџе-
та Града, битно је напомену-
ти да Град Приједор конти-
нуирано помаже, односно 
суфинансира рад јавних ку-
хиња, те да су у овој години 
и средства за ову ставку по-
већана због повећања броја 
корисника ове услуге. Оно 
што је новина у буџету је из-
двајање од 60.000 КМ за фи-
нансирање набавке сензора 
за Удружење дијабетичара 

и, наравно, ту су и све оне 
ставке које су уобичајени 
дио сваког буџета, као што 
је финансирање Црвеног 
крста, једнократне помоћи 
социјално угроженим лици-
ма и слично.

• Шта је урађено по питању 
унапређења пронаталитет-
не политике?

Овом приликом бих посе-
бан нагласак ставила на 
читав сет мјера које је Град 
Приједор креирао по пи-
тању унапређења стања у 
области демографских кре-
тања и пронаталитетне по-
литике. Анализа демограф-
ског стања показала је да 
Приједор, као и сви остали 
градови, како у Републици 
Српској, тако и шире има из-
ражен одлив становништва, 
али и негативну стопу при-
родног прираштаја. Управо 
због тога континуирано се 
ради на подузимању разли-
читих директних или инди-
ректних интервенција, како 
би се ово стање ублажило 
и покушало превазићи. По-
менућу само неке од из-
двајања из буџета која су 
усмјерена на побољшање 
демографског стања и под-
стицање младих људи на 
заједнички живот и форми-
рање породице.

Град Приједор издваја сред-
ства за област предшколског 
васпитања и то у висини од 
3,77 % од укупног буџета 
или 2.617.000 КМ и битно 
је истаћи да је Град ове го-
дине повећао износ поме-
нутух средства у односу на 
претходну годину. Економ-
ска цијена боравка дјеце у 
вртићу је већа у односу на 
претходну годину, али смо 
уложили додатне напоре да 

обезбиједимо довољан из-
нос средства, како би цијена 
за кориснике остала иста, а 
остатак који финансира Град 
Приједор је увећан. Такође 
је буџетом предвиђено и 
суфинансирање трошкова 
боравка дјеце у приватним 
предшколским установа-
ма за шта је предвиђено 
250.000 КМ, што је још један 
од видова олакшица које 
усмјеравамо према мла-
дим породицима, које су 
корисници ових услуга. Град 
Приједор се од осталих ло-
калних заједница издваја и 
по посебно креираним мје-
рама специфичним за наш 
град, као што је суфинанси-
рање камате на кредите за 
младе брачне парове који 
купују прву некретнину на 
подручју Града Приједор, 
али поменућу  и остала да-
вања, као што су грантови за 
вантјелесну оплодњу, грант 
за помоћ три плус, поносне 
картице, фонд за наталитет 
из којег се исплаћује новчана 
једнократна помоћ за свако 
рођено дијете на подручју 
Града, стипендије ученици-
ма и студентима, субвенција 
ђачког превоза  и слично. 
Дакле,  само кроз директна 
давања, не узимајући у об-
зир суфинансирање борав-
ка дјеце у предшколским 
установама, субвенције и 
стипендије,  Град Приједор 
издваја више од 500.000 КМ 
за помоћ младим људима 
који живе на подручју града 
и опредјељени су да овдје 
заснују своје породице. У 
наредном периоду плани-
рана су нова истраживања 
на пољу демографских кре-
тања, на основу којих ћемо 
радити додатне анализе 
и доносити препоруке за 
даља дјеловања.

Текст:  Бранка Дакић

Анализа демографског стања показала је да Приједор као 
и сви остали градови у Републици Српској има изражен 
одлив становништва, али и негативну стопу природног 
прираштаја. О овој, али и другим темама, разговара-
ли смо са Оливером Брдар Мирковић, начелницом 
Одјељења за образовање, здравство, социјалну за-
штиту, пронаталитетну и демографску политику 
Града Приједора.

Оливера Брдар Мирковић, начелник Одјељења за образовање, здравство, социјалну заштиту, 
пронаталитетну и демографску политику Града Приједора

МОРАМО РАДИТИ НА 
ПОБОЉШАЊУ ДЕМОГРАФСКЕ 
СЛИКЕ ГРАДА
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• Како је дошло до пот-
писивањa Декларације?

- Лијепо је присјећати се 
прошлости, али ми живимо 
у садашњости и гледамо у 
будућност. За све нас, бив-
ше студенте Машинског фа-
култета, карактеристично је 
стално учење, јер то је био 
наш избор у животу. Не мо-
жете ви остати на знањима 
од прије пет година, јер су 
она већ застарјела. Морате 
пратити актуелни тренутак. 
Тако смо моје колеге и ја до-
шли на идеју да саставимо 
једну декларацију под мотом 
„Образовање је наш животни 
избор“. То је уједно и порука, 
колико је образовање важ-
но за формирање позитивне 
енергије у друштву. Нас 150 
инжењера из 80-их година 
прошлог вијека, окупили смо 
се с разних страна свијета, из 
Америке, Аустралије, Евро-
пе, Азије итд. Том приликом 
подијелили смо емоције, 
присјетили се старих време-
на, када смо се образовали 
и учили, али и размотри-
ли гдје се налазимо данас. 

• Шта доносе анализе тада-
шњег и садашњег времена, 
са становишта образовања 
и потреба тржишта рада?

- Сви смо пословни људи, 
који данас радимо у различи-
тим економским системима 
и на различитим позиција-
ма у друштву. Неизбјежно је 
било поређење некадашњег 
и садашњег образовања, те 
утицаја приватних факулте-
та. Наш животни избор био 
је Машински факултет. Ро-
дила се идеја да формира-

мо алумни клуб са циљем и 
жељом да помогнемо бив-
шем факултету и студентима. 
Понудили смо наша преду-
зећа за праксу студената, док 
ћемо најбољима обезбије-
дити стипендије. То је стал-
но учење у раду, а касније и 
запослење у нашим фирма-
ма овдје. Биће веома инте-
ресантно студентима, јер ће 
моћи да оду у фирме у Аме-
рици, Норвешкој и Њемачкој.  

• Колико се води рачуна о 
потребама тржишта рада 

приликом образовне по-
литике? Да ли би ту тре-
бало нешто кориговати?

- То је централно питање. 
Очекујемо од друштва већи 
сензибилитет према обра-
зовању потребних кадрова, 
који су основа за долазак 
страних инвестиција. Неће 
инвестиција доћи ако нема 
квалификованих кадрова, од 
инжењерских, техничарских, 
мајсторских и свих осталих. 
Образовање без онога да 
дјеца буду у сталној пракси 

са текућим технологијама 
је немогуће. Ми ћемо ових 
дана у Бањалуци потписати 
споразум о пракси не само 
са државним Машинским 
факултетом, већ и са Универ-
зитетом „Апеирон“, како би 
одмах по завршетку факулте-
та, студенти били спремни да 
раде и привређују. Ми и да-
нас учимо. Сада је све много 
комплексније, ту се преплиће 
и техника, економија и право. 
Битно је да у том образовном 
циклусу људи раде на пројек-
тима, јер се тако најбоље на-
учи оно што је потребно и 
овлада потребним алатима.

• На који начин ћете на-
градити најбоље студенте?

- Ових дана ћемо потписа-
ти уговоре о стипендирању 
с три најбоља студента Ма-
шинског факултета, а то ће 
постати пракса и убудуће.

• Сматрате ли да се, у по-
сљедње вријеме, полако 
мијењају нека устаљена 
мишљења, примјера ради, 
код ученика који уписују 
средње школе? Неки обра-
зовни профили више нису 
у фокусу, док су нека за-
нимања све траженија, 
попут ЦНЦ оператера.

- ЦНЦ оператер је значајно 
занимање, али прије њега 
дођу инжењери који требају 
написати технологију, који 
требају дизајнирати сам про-
извод, да би машина могла 
да ради и да би то ставили 
у функцију. И онда дође на 
крају и ЦНЦ оператер у свему 
томе. Дакле, тај ланац мора 
ићи од врха до дна. Прије 
неколико дана, договорили 
смо с директором приједор-
ске Машинске школе да сти-
пендирамо најбоље ученике 
и да им обезбиједимо праксу 
и посао у нашем предузећу. 

Текст:  Деборах Совиљ

Бивши студенти потписали 
Декларацију о међусобној 

сарадњи

- Веома је битно да се студенти образују у складу с но-
вим технологијама које су данас хит и које њих квали-
фикују да лакше дођу до посла, јер све те машине су 
написане, испрограмиране, направљене на новим тех-
нологијама. То је и наша порука: образујте се, учите и 
стално учите. Ми смо сад пред пензијом, али и данас се 
једнако учи као и прије 40 година. Машински факултет 
је и даље тежак, међутим, сада се све ради путем рачу-
нара. Садашњим студентима је лакше, али је сам фа-
култет једнако захтјеван као и када смо ми студирали. 

БЕЗ КВАЛИФИКОВАНИХ КАДРОВА, 
НЕМА НИ ИНВЕСТИЦИЈА

Некадашњи студенти Машинског факултета не-
давно су се састали у Бањалуци, гдје су евоци-
рали успомене на студентске дане. Машински 
инжењери различитих генерација, од којих су 
многи данас успјешни пословни људи, одлу-
чили су да не остану само на лијепим сјећањи-
ма већ да учине нешто конкретно за подршку 
некадашњем факултету и новим генерација-
ма студената. Потписали су Декларацију о 
међусобној сарадњи и дјеловању. Један од 
потписника је Горан Бојић, приједорски при-
вредник и власник предузећа “Елкер/Инвинг”

БОЈИЋ:БОЈИЋ:

Учење кроз цијели живот

Слиједи формирање алумни клуба 
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Иaкo имa свeгa шeст дунумa 
влaститe зeмљe, Илиja Зoрић 
je приje двaдeсeтaк гoдинa 
oдлучиo дa сe бaви стoчaр-
ствoм и дa нa тaj нaчин из-
држaвa пoрoдицу. Вриjeднe 
рукe и пoмoћ укућaнa oмo-
гућилe су дa сe уз пoмoћ 
зaкупљeнe зeмљe гoдинaмa 
oдржaвa мaлa фaрмa крaвa 
музaрa. Струjни удaр му je 
oд oсaм убиo сeдaм крaвa, 
угрoзивши eгзистeнциjу 
oвe сeдмoчлaнe  пoрoдицe. 

„Биo сaм нa њиви и кoсиo 
трaву, a син je oтишao дa 
нaхрaни крaвe. Пoчeo je дa 
вришти и дa мe дoзивa, утр-
чao сaм у штaлу и пoкушao 
нeштo учинити, aли крaвaмa 
нијe билo спaсa. Штeтa je вe-
ликa, видjeћeмo штa ћeмo и 
кaкo ћeмo дaљe. Увиjeк смo 
имaли млиjeкa, a сaд нaм 
je тo нajвeћи прoблeм дa 
oтхрaнимo чeтири  тeлићa 

кoja су oстaлa. Хвaлa свим 
дoбрим људимa кojи су сe 
jaвили и жeлe дa пoмoгну“, 
кaжe Зoрић. 

„Учинићeмo свe штo je 
дo нaс дa oвoj пoрoдици 
пoмoгнeмo дa нaстaви нoр-
мaлaн живoт у нaшeм грaду“, 
рeкao je oбилaзeћи пoрo-
дицу Зoрић грaдoнaчeл-
ник Слoбoдaн Jaвoр. Oн je 
дoдao дa увиjeк пoсeбну 
пaжњу трeбa пoклaњaти 
пoрoдицaмa кoje живe oд 
свoг пoљoприврeднoг рaдa.
„Oбeзбиjeдићeмo oдрeђeнa 
срeдствa кoja ћeмo вeћ у 
тoку сeдмицe дa уплaтимo 
нa рaчун пoрoдицe Зoрић. 
Нaрaвнo, зa дaљe кoнсултa-
циje, сaвjeтe и прeпoрукe, 
oвoj пoрoдици стojимo нa 
рaспoлaгaњу и сa нaшим 
Oдjељeњeм зa пoљoпри-
врeду. Финaнсиjскa срeдст-
вa су трeнутни вид пoмoћи, 
aли у нaрeднoм пeриду 
рaзмoтрићeмo штa je joш 
нeoпхoднo oбeзбиjeдити 
дa oвa чeститa пoрoдицa 
нaстaви дa живи нoрмaлнo“, 
истaкao je Jaвoр. 

Текст:  Зоран Совиљ

Породици 
Зорић угрожена 

егзистенција 

СTРУJНИ УДAР УБИO СEДAM КРAВA У 
ВЛАСНИШТВУ СЕДМОЧЛАНЕ ПОРОДИЦЕ , 

НАЈАВЉЕНА ПОМОЋ ГРАДА
Сeдмoчлaнo дoмaћинствo 
Илиje Зoрићa из Рaсaвaцa 
oстaлo je бeз eгзистeн-
циje. Струjни удaр им je 
убиo сeдaм крaвa музaрa. 
Oстaлa je сaмo jeднa  и 
чeтвoрo мaлe тeлaди 
стaрoсти oд чeтири дo 15 
дaнa. Mнoги су сe jaви-
ли сa жeљoм дa пoмoгну, 
a Зoрићe je oбишao и 
грaдoнaчeлник Слoбoдaн 
Jaвoр и oбeћao дa ћe грaд 
учинити свe штo мoжe 
дa oвa пoрoдицa нaстaви 
нoрмaлнo дa живи.

ПОМОЋ НУДЕ И ИЗ СРБИЈЕ
Брзoм рeaкциjм дoбрих људи, пoрoдицa Зoрић je 
нa пoклoн вeћ дoбилa jeдну крaву. Jaвили су им сe 
брojни приjaтeљи, кoмшиje, фирмe и удтружeњa. 
Стигли су пoзиви и из Србиje, штo свe зajeднo дaje 
вeлику нaду дa ћe, зajeднo сa oбeћaнoм пoдршкoм 
из грaдскe упрaвe, дoбри и хумaни људи пoрoдици 
Зoрић oмoгућити дa крeну испoчeткa и влaститим 
рaдoм пoнoвo сeби oбeзбиjeди eгзистeнциjу. 

Градоначелник најавио помоћ 

Служењем свете литургије у 
Цркви Свете Тројице у При-
једору, обиљежена је слава 
града и овог храма - Духо-
ви. Протонамјесник Драган 
Хрваћанин изразио је задо-
вољство, јер је молитви при-
суствовао велики број вјер-
ника.

“Жеља нам је да што више 
људи укључимо и да на тај 
начин у јеванђелској љубави 
обиљежавамо славу нашег 
храма и града. Надамо се да 
ћемо тако чинити и убудуће. 

Свим нашим парохијанима, 
нека је срећна и богом бла-
гословена слава, како храма, 
тако и нашег града Приједо-
ра”, рекао је протонамјесник 
Хрваћанин.  

Обиљежавању славе при-
суствовао је и велики грчки 
добротвор, архимандрит 
Партенијус, који је годинама 
долазио у Приједор и доно-
сио помоћ за дјецу погинулих 
бораца.

“Нисам долазио три године 
због пандемије, а сада сам 
дошао и долазићу још пуно 

година”, рекао је отац Парте-
нијус.

Крсну славу, Духове, грађани-
ма је честитао градоначелник 
Слободан Јавор, који је рекао 
да му је драго што се у Цркви 
Свете Тројице окупио велики 
број вјерника. 

“Наши суграђани могу очеки-

вати да ћемо наставити путем 
просперитета, развоја и на-
претка нашег града. Како смо 
започели прошлу, тако смо 
почели и ову годину. Веома је 
важно да чинимо све што је у 
нашој моћи да задржимо ом-
ладину у нашем граду, јер то 
је гарант да ће се наша тради-
ција, слава и обичаји српски 
наставити”, изјавио је Јавор.

Град је новчаним износима 
од по 100 КМ наградио десет 
корисника Центра “Сунце” 
и Удружења “Невен”, који су 
учествовали на духовском 
конкурсу ликовних радова.   

Поводом славе града, поло-
жени су вијенци на споменик 
погинулим борцима Одбрам-
бено-отаџбинског рата. 

Духовске свечаности у Приједору

ОБИЉЕЖЕНА СЛАВА ГРАДА И ЦРКВЕ СВЕТЕ ТРОЈИЦЕ

Поводом духовских свечаности, одржан је концерт духовне музике у Цркви Свете 
Тројице, у којем су учествовали хор Српског пјевачког друштва “Вила” и Женска 
вокална група “Дар” из Бања Луке. 

Текст:  Д. Совиљ

Освештано славско жито и колач.

Концерт духовне музике
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Приједорска гимназија недавно 
је била мјесто несвакидашњег 
дружења. Генерација матурана-
та из 1966. године окупила се да 
прослави годишњицу матуре. 
Присјећање на средњошколске 
дане као дио најљепших успо-
мена, изазвало је покоју сузу но-
сталгије. Многи су дошли из раз-
личитих крајева свијета, како би 
са школским друговима обиље-
жили 57 година матуре.

‘’Били смо једна од најбољих 
генерација тада у Гимназији, а 
и сада наше дружење показује 

да смо остали велики пријатељи 
и да се увијек радо састајемо и 
виђамо’’, рекла је Азра Паша-
лић. 

Пријатељства која су тад скло-
пљена, издржала су тест 
времена и опстала 

дан-данас

‘’Трудимо се да одржимо кон-
такте. Помажемо се, међутим 
старост је неумитна. Свако носи 
своје бреме, али волимо ову 

школу. Наша Гимназија је 
давала одличне кад-

рове’’, додао је Све-
тозар Росић. 

Из Гимназије 
‘’Свети Сава’’ на-
воде да им је за-
довољство што су 

угостили овакву 
генерацију матура-

ната. 

‘’Године су само број и за-
иста нису битне. Гимназији се 
све генерације с љубављу и ос-
мијехом враћају. Воле ову шко-
лу, а из ње су понијели најбоља 
знања, најљепше успомене, гра-
дили град и државу. Веома смо 
сретни када их видимо након 
оволико година живе и здраве, 
какви јесу’’, додао је Дејан Кар-
лица, професор историје у Гим-
назији ‘’Свети Сава’’ Приједор. 

“Ово је једно добро искуство и шанса да свирам 
пред публиком”, рекао је Василије Ракановић, 
ученик Музичке школе “Саво Балабан”.

На годишњем концерту представили су се уче-
ници са свих одсјека, као и камерни оркестар, 
оркестри хармоника и гудача, те хор.

“Овај концерт значи много ученицима, а и нама. 
То је показатељ онога што смо радили током го-
дине. На годишњем концерту обично свирамо 
оно чиме смо се представљали на разним так-
мичењима”, истакао је Аљоша Новаковић, ди-
ректор школе.

Приједорска Музичка школа броји близу 400 
ученика.

У Основној школи “Доситеј 
Обрадовић” одржана је по-
казна вјежба “Евакуација, 
спасавање и поступање у 
случају земљотреса”. Учени-
ци кажу да их звоно за узбуну 
није уплашило, јер су знали 
да се ради о вјежби, али да 
сада знају како би поступи-
ли у случају земљотреса или 
неке друге елементарне не-
погоде.

“Када би стварно био земљо-
трес, покушала бих да бу-
дем мирна и сачекала да то 
прође. Отишла бих кући, ако 
би ме пустила учитељица”, 
рекла је Елена Мејакић, уче-
ница Основне школе “Доси-
теј Обрадовић”.

Важно је да дјеца знају како 
да поступе у случају еле-
ментарних непогода и овак-
ве вјежбе требале би бити 

чешће, сматрају у овој обра-
зовној установи.

“Ово је добра прилика да 
се ученици и наставници 
упознају са тим, да се школа 
маркира. До сада нисмо има-
ли маркиране излазе. Ово је 
само једна од првих актив-
ности која ће се дешавати у 
нашој школи”, истакла је Гина 

Грубан, директор Основне 
школе “Доситеј Обрадовић”.

Савремени начин живота са 
собом носи одређене ризике 
и зато је неопходно предузи-
мати превентивне мјере.  За-
кон о заштити и спасавању у 
ванредним ситуацијама каже 
да свака образовна установа 
у Републици Српској мора да 

донесе план заштите и спаса-
вања.

“Зна се тачно шта се ради. 
Узима се дневник, затварају 
се прозори, дјеца се држе за 
руке, зна се тачно ко користи 
који излаз”, рекао је Радован 
Мартић, старјешина Терито-
ријалне ватрогасно-спаси-
лачке јединице Приједор.

Школе у Приједору још не-
мају услове за извођење оз-
биљнијих показних вјежби, 
али се ради на томе, тврде у 
Градској управи. 

“Школе до сада нису имале 
израђене акте о процјени ри-
зика, нити план евакуације 
ученика, па смо у протеклом 
периоду радили на томе. Све 
су школе донијеле ове по-
требне акте, с тим да су се у 
то активно укључили пред-
ставници ватрогасне службе 
и Цивилне заштите, да као 
стручна лица прегледају и 
разраде ове акте”, истакла 
је Оливера Брдар Мирковић, 
начелник Одјељења за обра-
зовање.

План је да на јесен у прије-
дорским школама  буде ор-
ганизована озбиљна показна 
вјежба заштите и спасавања 
у случају пожара, земљотре-
са и других непогода.

Показна вјежба - КАКО ПОСТУПИТИ У СЛУЧАЈУ ЗЕМЉОТРЕСА?
Текст:  Б. Дакић

ГОДИШЊИ 
КОНЦЕРТ УЧЕНИКА 
МУЗИЧКЕ ШКОЛЕ

Ученици приједорске Музичке школе 
“Саво Балабан” одржали су годишњи 
концерт, на којем су показали све 
оно што су научили током године.

Текст:  Б. Дакић

Сјећање на школске дане 
БИВШИ 

ГИМНАЗИЈАЛЦИ 
ОБИЉЕЖИЛИ 57 
ГОДИНА МАТУРЕ 

Текст:  Ведрана Нишевић

ПОРУКА МЛАДИМ

Матуранти из 1966. године поручују младима 
да не забораве пријатеље из школских клупа 
и свој завичај, гдје год да их живот однесе.

Пријатељства и дан- Пријатељства и дан- 
данас јака као за данас јака као за 

вријеме школских вријеме школских 
данадана

Евоцирали успомене из младих дана 
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Духoви су хрaмoвнa слaвa 
пaрoхиje Рaкeлићи, a 
прoтojeрej и пaрoх рaкeлићки 
Mилoрaд Ђурђeвић истичe 
дa je тo у oвoм крajу oдувиjeк 
билa слaвa црквe кao нaрoдa 
и нaрoднoг сaбрaњa. Oн 
дoдaje дa je, пoрeд нaрoд-
нoг збoрoвaњa, у тeмeљу 
свeгa бoгoслужeњe, гдje сe 
нaрoд сaбирa и jaчa у мoлит-
ви. “Увиjeк je у нaшeм нaрo-
ду  билo дa су вeсeљa билa 
нeкaкo нajбoљa приликa дa 
сe oкупe људи и сaбиру, a 

пoгoтoвo кaд су црквeнe прo-
слaвe и oвa црквeнo нaрoднa 
сaбoрoвaњa и збoрoвaњa. 
Oвдje je билa трaдициja рa-
ниje дa сe oдржaвa тaj духoв-
ски сaбoр, кaкo je нaрoд тo 
нaзивao. Maлo je у нeкoм 
врeмeну тo стaлo и зaстaлo 
и сaд eвo трудимo сe дa  уз 
пoмoћ нaшeг нaрoдa oбнo-
вимo тo сaбoрoвaњe jeр je тo 
нeштo штo je лиjeпo у нaшeм 
нaрoду. Oнo oкупи мнoгe 
људe. Tу су дoшли људи кojи 
су члaнoви ojкaчких групa из 
рaзних oкoлних мjeстa, кojи 
буду нaши гoсти зajeднo сa 

нaшим дoмaћинимa oвдje из 
пaрoхиje”, кaжe прoтojeрej 
Ђурђeвић.

Нa хрaмoвну слaву цр-
квe у Рaкeлићимa и 
нaрoднo збoрoвaњe 
дoшлe су и члaни-
цe Удружeњa жeнa 
“Врeтeнo” из Кoпри-
внe. У пjeвaчкoj групи 
су пoнoсни штo имajу 
и пoдмлaдaк и кaжу дa 
нe брину зa нaстaвaк трa-
дициje. “Удружeњe рaди oд 
2004. a у зaдњих пeт гoдинa 
имaмo фoлклoрну сeкциjу и у 

У оквиру традиционалних 
“Сусрета Уријаша”, одата је 
пошта борцима овог краја 
који су погинули у одбрани 
Републике Српске. Служен 
је парастос, а више делега-
ција положило је вијенце код 

споменика у кругу Основне 
школе “Петар Кочић”. Сусре-
ти Уријаша много значе мје-
штанима.

‘’То и јесте поента свега, пого-
тово у ова времена, када смо 
се отуђили једни од других, 
па имамо једном годишње 

прилику да се састанемо, 
дружимо и испричамо’’, ре-
као је Александар Савић, 
предсједник Организационог 
одбора “Сусрета Уријаша”.  

Министар рада и борачко-
инвалидске заштите РС, Да-
нијел Егић, који је присуст-

вовао парастосу погинулим 
борцима, потенцирао је зна-
чај чувања сјећања на оне 
који су дали животе за Репу-
блику Српску.

‘’Наша је дужност да се сваке 
године окупимо, да им ода-

мо почаст и будемо на рас-
полагању њиховим породи-
цама. Док год то радимо, они 
неће бити заборављени’’, до-
дао је Егић. 

На “Сусретима Уријаша” нису 
изостављена ни спортска так-
мичења. Играла се утакмица 
између старих и младих, а 
завршно дружење организо-
вано је код мјесне заједнице 
Урије. Сусрети Уријаша орга-
низују се скоро четири деце-

није, а настављени су након 
паузе изазване пандемијом 
вируса корона. 

У ОКВИРУ "СУСРЕТА УРИЈАША", 
ОДАТА ПОЧАСТ ПОГИНУЛИМ БОРЦИМА

Текст:  В. Нишевић

Рaкeлићкa пaрoхиja oбиљe-
жилa je хрaмoвну слaву 
Духoвe. Свeтoм литургиjoм 
и сaбoрoвaњeм пaрoхиjaнa 
нaстaвљeнa je дугoгoдишњa 
трaдициja. Глaсoм и пjeсмoм 
дружeњe су oбoгaтилe ojкaч-
кe групe, a ни oвe гoдинe 
ниje изoстaлo пeчeњe вoлa 
нa рaжњу. 

Рaкeлићкa пaрoхиja 
oбиљeжилa 

хрaмoвну слaву 
Духoвe

Текст:  Зоран Совиљ

Прoтojeрej Ђурђeвић 
- Нa вeсeљимa сe људи сaбирajу

Одиграна утакмица између старих и младих

СAБИРAЊE У MOЛИTВИ И ПJEСMИСAБИРAЊE У MOЛИTВИ И ПJEСMИ
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Ученици и наставници 
Основне школе ‘’Бранко 
Ћопић’’показали су да су 
вриједно радили током ове 
школске године. Постигли 
су и запажене резултате, 
а Дан школе био идеална 
прилика да се све то пред-
стави у Позоришту Прије-
дор и да се уруче Вукове 
дипломе за осам свршених 
основаца. 

‘’Требало је доста рада и 
труда, нарочито за мате-
матику  и физику. Веома 
ми значи то. Бити ђак ге-
нерације није мала ствар, 
а даљи планови су ми 
упис у Гимназију’’, рекла је 
Миа Тејић, ђак генерације 
Основне школе ‘’Бранко 
Ћопић’’.

Из ове образовне установе 
наводе да су поносни на 
све оно што су постигли у 
школској 2022/23 години. 

‘’Била нам је жеља да ро-
дитељима и осталима који 
су били са нама покажемо 
шта смо радили и какве 
смо резултате постигли’’, 
додала је Сања Муњиза, 
директор Основне школе 
‘’Бранко Ћопић’’.

У холу Позоришта Прије-
дор била је постављена и 
мини изложба ликовних 
радова ученика ове школе. 

У Приједору је одржана осма 
Скупштина Уједињене Ср-
пске на којој је за предсјед-
ника једногласно поново 
изабран Ненад Стевандић, а 
за замјенике Милан Трнинић 
из Бијељине и Синиша Видо-
вић из Бања Луке. Усвојена је 
и декларација под називом 
‘’Српска нових генерација’’, 
чији је циљ, како је речено, 
развој цијеле Републике, по 
виђењу Уједињене Српске.

‘’Идемо степеницу више. 
Уједињена Српска изабра-
ла је још боље руководство, 
повећала број људи који су 
у Главном одбору, Скупш-
тини и градским одборима. 
Усвојили смо Декларацију о 
новим генерацијама Репу-

блике Српске, сматрајући то 
кључним проблемом. Наста-
вићемо да дјелујемо у На-
родној скупштини, Савјету 
министара и Парламентар-
ној скупштини БиХ’’, рекао је 
Стевандић. 

Скупштини је присуствовао 
и Никола Селаковић испред 
Српске напредне странке и 
Владе Републике Србије.

‘’Србија и Српска воле јед-
на другу, подржавају се и 
поштују. На политичкој сце-
ни СНС и Уједињена Српска 
представљају двије братске 
партнерске странке. Зато сам 
ја овдје због нашег спора-
зума о пријатељству, и при-
јатељским братским односи-
ма, повјерењу и сарадњи’’, 
рекао је Селаковић. 

СТЕВАНДИЋ ПОНОВО НА ЧЕЛУ 
УЈЕДИЊЕНЕ СРПСКЕ

Текст:  В. Нишевић

ОБИЉЕЖЕН ДАН ШКОЛЕ И 
ПРЕДСТАВЉЕНА УЧЕНИЧКА ПОСТИГНУЋА

Текст:  В. Нишевић

склoпу жeнску пjeвaчку гру-
пу. Mнoгo нaм знaчи штo je и 
млaдoст сa нaмa, a сви смo ту 
из љубaви прeмa oнoмe штo 
рaдимo.  Имaмo и мaлe дjeцe  
кoja бaш вoлe  пjeсму и игру. 

Дружимo сe и 
o д р -

жaвaмo нaшу трaдициjу. 
Сaрaђуjeмo сa мнoгим друш-
твимa у ближoj oкoлини, a 
у зaдњe вриjeмe oствaри-
ли смo сaрaдњу сa друшт-
вoм из Крaњa, тaкo дa ћeмo 
oвe гoдинe oргaнизoвaти 
мeђунaрoдни фeстивaл фoл-
клoрa у Кoпривни”, кaжe Mи-
лиjaнa Tркуљa, прeдсjeдницa 
Удружeњa жeнa “Врeтeнo” из 
Кoпривнe. 

Maлo кoje збoрoвaњe мoжe 
дa прoђe бeз Ojкaчкe групe 
“Приjeдoр”. Вeћ три дeцe-
ниje oни чувajу трaдициjу, 
пjeвajући ojкaчу ширoм рe-
гиoнa. И oвe гoдинe дoшли 
су нa хрaмoвну слaву рaкe-
лићкe пaрoхиje и, кaкo би 
нaрoд рeкao, зaпjeвaли из 
свeг глaсa. У групи истичу дa 
им je жao штo нeмa млaдих 
кojи су зaинтeрeсoвaни дa 

нaстaвe њихoвим стaзaмa. 
“Пjeвaмo, дружимo сe 

и жeљa нaм je билa дa 
дoђeмo у Рaкeлићe jeр 
су тo нaши другoви, a 
имaмo и другaрa из 
Рaкeлићa кojи пjeвa 
с нaмa.  Жeљa нaм je 
дa oдржимo нaшу трa-

дициjу и дa je прeнo-
симo млaдим гeнeрa-

циjaмa. Moрaмo сe сви 
aнгaжoвaти дa привучeмo 

млaдe, у супрoтнoм, нaши 
унуци и прaунуци нeћe знaти 

зa нaшу пjeсму и ojкaчу”, 
кaжe Mиркo Бoрисeвић

Пoрeд свeштeникa Ђурђe-
вићa, нa духoвскoм 
збoрoвaњу пaрoхиje Рaкe-
лићи увиjeк дoбaр дoмaћин 
je и ojкaчкa групa из oвoг 
мjeстa. Стaринa Брaнe Ma-
цурa мнoгo тoгa пaмти и при-
сjeћa сe врeмeнa кaдa je при-
je чeтири дeцeниje, пoрeд 
црквe брвнaрe грaђeнa нoвa 

бoгoмoљa.  “У Рaкeлићимa 
сaм рoђeн и ту прoвeo циje-
ли живoт. Учeствoвao сaм у 
грaдњи oвe свeтe црквe, кoja 
je oтвoрeнa 1986. гoдинe. 
Дoбрo пaмтим свe кaкo сe 

дoгaђaлo jeр биo сaм у тим 
млaдим гoдинaмa кaд сaм 
мoгao и пoмoћи и свaштa 
нeштo урaдити зa oву дрa-
гу цркву. Дрaгo ми je дaнaс 
дa имaмo шaнсу дa сaку-
пљaмo oвдje мaлo ojкaчку 
групу, дa сe врaтимo нa oнe 
дaнe кao нeкaдa штo смo 
имaли. И пoсeбнo мe рaдуje 
штo имaмo joш увиjeк ojкaч-
ку групу у Рaкeлићимa, дa 
зaпjeвaмo, дa зaигрaмo кaд 
зaтрeбa. Tужaн сaм штo нeмa 
млaдих кojи су зaинтeрeсoвa-
ни дa нaстaвe нaшу трaди-
циjу и нe знaмо кaкo ћeмo 
свe тo сaчувaти”,  нaглaшaвa 
Maцурa. 

Пoрeд Рaкeлићa, oвa пaрo-
хиja oбухвaтa joш Пejићe, 
Mиљaкoвцe, Сaничaнe и 
Гaћaнe. И oвe гoдинe сa-
брaли су сe нa Духoвe и нa 
хрaмoвнoj слaви и нaстaви-
ли вишeгoдишњу трaдициjу. 

Tркуљa – С нaмa je и пoдмлaдaк

Maцурa – Нe знaм кo ћe пoслиje 
нaс нaстaвити ojкaчу

РЕПОРТАЖА/МОЗАИК
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Mjeштaни Букoвe Кoсe нaдajу 
сe и вjeруjу дa нeћe дoћи дo oт-
вaрaњa рудникa угљa нa oвoм 
пoдручjу. Крajњи исхoд зaви-
сићe oд њихoвe слoгe 
и упoрнoсти, aли и 
oд Грaдскe упрaвe, 
кoja им je oбeћaлa 
пoвлaчeњe сa-
глaснoсти кojoм 
сe oмoгућaвa ис-
трaживaњe фирми 
„Дрвo eкспoрт“ из 
Teслићa Истa фирмa 
зaинтeрeсoвaнa je зa 
кoпaњe угљa и у Бистрици, a 
мjeштaни кaжу дa су прeвaрe-
ни и дa су рaдoви вeћ пoчeли. 
Mjeштaни Бистрицe тaкoђe 
пoручуjу дa ћe сe прoтив oт-
вaрaњa рудникa угљa бoрити 
свим срeдствимa, укључуjући 
и мирнe прoтeстe прeд Грaд-
скoм упрaвoм и блoкaду мa-
гистрaлнoг путa Приjeдoр 
Бaњaлукa.  Нa збoру грaђaнa, 
Бистричaни су рeкли  НE 
кoпaњу угљa у њихoвoм сeлу. 
Oд грaдoнaчeлникa и Грaдскe 
упрaвe трaжe дa сe изjaснe 
дa ли ћe их пoдржaти дa сe у 
oвoм крajу сaчувajу прирoдa и 
пoрoдицe кoje живe oд пoљo-
приврeдe и свoг рaдa. 

Дaниjeл Лaзић:

БЛOКИРAЋEMO ПУT 
ПРИJEДOР- БAЊAЛУКA

Mjeштaни Бистрицe истичу 
дa су прeвaрeни и дa им je 
oбeћaнo дa ћe сe у питoмини 
пoднo Кoзaрe изгрaдити eтнo 
сeлo. Mлaди Бистричaнин Дa-

ниjeл Лaзић кaжe дa 
oд грaдoнaчeл-

никa и Грaд-
скe упрaвe 
oчeкуje дa 
им пoмoгну 
и дa сви 
зajeднo сa-
чувajу Би-

стрицу и њeнo 
стaнoвништвo, 

мeђу кojимa су и 
мaлишaни, oд кojих сe 

свaкe гoдинe дeсeтaк упишe у 
први рaзрeд oснoвнe шкoлe. 
„Спрeмни смo нa мирнe 
прoтeстe. Aкo видимo 
дa ни тo нe дaje 
нeкe рeзултaтe, 
идeмo рaди-
кaлниje, дeфи-
нитивнo прeд 
грaдску упрaву. 
Б л o к и р a ћ e м o 
цeсту Приjeдoр  - 
Бaњaлукa, бaр нa 
15 минутa, дa инсти-
туциjaмa и jaвнoсти дaмo 
дo знaњa дa oвo нe смиje дa сe 
дeшaвa у мjeсту кoje je живo и 
кoje рaди. . Нe мoжeмo дoзвo-
лити дa пeтстo људи будe 
угрoжeнo. Нe видим кудa тo 
вoди, свe збoг интeрeсa jeд-
нoг или двa пojeдинцa. Aутo 

пут нaс прeсиjeцa, у близини 
je кaмeнoлoм oдaклe ћe сe 
вoзити кaмeн зa њeгoву из-
грaдњу, изнaд je мjeстo гдje 
су нaс бoмбaрдoвaли oси-
рoмaшeним урaниjумoм и 
сaд joш трeбa дa дoбиjeмo 
oтрoвни угaљ. Tрeбaли су нaм 
рeћи приje 20 гoдинa дa нe 
кућимo и нe грaдимo ништa 
и дa у нaшeм сeлу нeћe бити 
живoтa“, пoручуje oгoрчeни 
Лaзић. 

Зoрaн Нинић:

РУДНИК БИ УГAСИO 
MНOГA ДOMAЋИНСTВA

У рoднoj Бистрици, Зoрaн Ни-
нић имa вoћњaк и плaстe-

ничку прoизвoдњу. 
Oн кaжe дa би 

oтвaрaњe руд-
никa угљa угa-
силo њeгoвo 
и мнoгa другa 
дoмaћинствa 
и свe oнo штo 

рaдe и чимe 
сe бaвe. Taкoђe 

нaглaaшaвa дa 
мjeштaни нeћe oду-

стaти oд нaмjeрe дa сприjeчe 
oтвaрaњe рудникa угљa. „Moj 
пoкojни oтaц je гoвoриo, oнaj 
кo прoдaje зeмљу вeликa je 
сирoтињa. Прoдaвaти зeмљу, 
прoдaвaти прирoднa бoгaт-
ствa рaди сe сaмo у крajњoj 
нужди. Нe знaм дa ли je oвoj 

Рeпублици тoликa нуждa 
дa кoпa лигнит, угaљ нajлo-
шиjeг квaлитeтa. Уз дужнo 
пoштoвaњe зeмљe Србиje, 
кojoj ћe сe нaвoднo извoзити, 
ja измeђу Србиje и Бистрицe, 
бирaм Бистрицу. Пaрaфрa-
зирaћу изjaву кнeзa Лaзaрa 
– ниje битнo нa кaкву силу 
удaрaмo вeћ кaкву свeтињу 
брaнимo. Спрeмни смo нa свe, 
дo нajрaдикaлниjих пoтeзa, a  
сaми знaтe штa je рaдикaлнo. 
Чули смo сви зa Бeрмудски 
трoугao, сaд дoбиjaмo „би-
стрички“ трoугao, кaмeнoлoм-
рудник-aутo пут.  И нaрaвнo, 
шлaг нa тoрту je oсирoмaшeни 
урaниjум“, кaжe Нинић.  

Joвaн Лeкaнић: 

КO TO ХOЋE ДA УГAСИ 
ЖИВO СEЛO

„Бистирцa je jeднo oд риjeт-
ких сeлa у Рeпублици Ср-
пскoj кoje je живo, у кojoj имa 
дoстa здрaвих пoрoди-
цa кoje oвдje рaдe и 
oд свoг рaдa живe“, 
кaжe пeнзиoнeр 
Joвaн Лeкaнић. Oн 
дoдaje дa би oт-
вaрaњe рудникa 
присилилo вeћи-
ну мjeштaнa дa сe 
исeлe и нaпустe свe 
штo су гoдинaмa сти-
цaли и грaдили. „ Aкo oв-
дje рудник пoчнe дa рaди, 

aкo зaистa  истрajу нa тoмe, 
ми мoжeмo исeлити, кo имa 
гдje. Aли нe видим никaквo 
рaспoлoжeњe дa нeкo идe 
oдaвдe. Нeки зaистa нeмajу 
кудa, нeмajу чимe, a нeки 
нeћe, зaштo бисмo  ми ишли 
oдaвдe. Oтвaрaњe рудникa  
je  aтaк нa прирoду, нa људe, 
нa живoтну стрeдину. Првo, 
oстaћeмo бeз вoдe, зaгaђeнe 
ћe бити и пoдзeмнe вoдe. 
Вибрaциje ћe изaзвaти пу-
цaњe грaђeвинa, кућa. Путe-
ви ћe бити уништeни. Сeлo 
je иoнaкo сaд прeпoлoвљeнo 
aутo-путeм. To je истo jeдaн 
aтaк, aли je тo нeупoрeдивo 
мaњe злo oд кoпaњa рудe, 
пoсeбнo угља, кojи je живи 
oтрoв. Eкoнoмскa кoрист oд 
кoпaњa угљa ћe бити мизeрнa 
у oднoсу нa штeтe пo прирoду 
и људe oвдje. Зaштo сe oвдje 
нe рaдe вjeтрoeлeктрaнe или 
сoлaрнe eлeктрaнe aкo нaм 
вeћ трeбa eнeргиja. Oвдje 

кaдa би сe свe жи-
вицe искрчилe, 

дoбилo би сe 
вишe биo 
eнeргиje oд 
искoпaнoг 
у г љ a “ , 
кaтeгoри-
чaн je Лeкa-

нић. 

Текст:  Зоран Совиљ

Mjeштaни Бистрицe прoтив 
oтвaрaњa рудникa угљa

БOРИЋEMO СE БOРИЋEMO СE 
СВИM СВИM 

ДOЗВOЉEНИM ДOЗВOЉEНИM 
СРEДСTВИMAСРEДСTВИMA

Лазић

Нинић

Леканић

Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор разговарао 
је са мјештанима Бистрице 
на тему рудника и истражи-
вања везаних за евентуал-
ну експлоатацију лигнита са 
овог подручја.
Он је , након овог разгово-
ра, нагласио да ће подржа-
ти све захтјеве мјештана и 
да је потребно да они до-
несу конкретне закључке 

и приједлоге које ће зва-
нично доставити на адресу 
Градске управе Приједор. 
Градоначелник сматра да 
људи овдје имају разумљив 
разлог да се боре за заштиту 
својих кућа и својих породи-
ца и да ће према њиховим 
приједлозима даље дјело-
вати и обратити се свим ре-
левантним институцијама. 
Мјештани су истакли да је 
евидентна недвосмисле-
на подршка градоначел-

ника Приједора и Градске 
управе за проблеме Би-
стрице и њених мјештана. 
Сусрет градоначелника При-
једора са мјештанима Би-
стрице био је прилика да се 
разговара и о многим другим 
питањима, прије свега из об-
ласти инфраструктуре међу 
којима је и изградња ауто-
пута. 

 ПОСЉЕДЊА ВИЈЕСТ  - Градоначелник разговарао с мјештанима Бистрице

ПОДРШКА ЗАХТЈЕВИМА  МЈЕШТАНА
Текст:  prijedorgrad.org

Јавор разговарао с мјештанима Бистрице
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Све је мање студената меди-
цинског факултета, здравст-
вени радници одлазе у пен-
зију, али и у друге земље, 
гдје су њихови послови да-
леко цјењенији и плаћенији, 
него у БиХ. Они који су се 
одлучили да, ипак, остану 
овдје, преоптерећени су по-
слом.

“Морам признати да сам 
ја једини онколог у цијелој 
регији, што је врло лоше, 

немогуће је радити. Услови 
за рад су нам веома лоши и 
тешки. Стање у болници није 
добро. Причало се о рекон-
струкицији. Садашњи дирек-
тор даје све од себе да се то 
промијени. Међутим, ми не-
мамо времена за чекање”, 
рекао је Борис Вујановић, 
начелник Одјела онколо-
гије у Болници “Др Младен 
Стојановић” Приједор.

Ништа боља ситуација није 
ни у Дому здравља. Због бо-
ловања, годишњих одмора, 
те недостатка кадра на тр-

жишту рада, суочавају се са 
мањком доктора породичне 
медицине.

“Љекари породичне меди-
цине свој посао обављају 
у складу са нормативима. 
Имамо неколико амбулан-
ти, гдје имамо проблема, а 
то су амбуланте на Уријама 
и у Орловачи. Имамо мањих 
проблема привремене при-
роде у Козарцу и у Омар-
ској”, истакла је Ивана Ша-
лабалија, службеник за ин-
формисање у приједорском 
Дому здравља.

Без обзира на све потешкоће 

у раду, љекари се труде да 
пацијентима изађу у сусрет, 
па листе чекања, барем када 
је примарна здравствена за-
штита у питању, нису дуге.

“Нисам дуго чекао. Моја до-
кторица је била на специја-
лизацији, али су је звали да 
се врати, јер нема љекара”, 
рекао је један од пацијена-
та којег смо затекли испред 
Дома здравља.  

Приједорским здравственим установама недостаје медицинског кадра

Текст:  Бранка Дакић

Из Института за јавно здравство Републике 
Српске кажу да је рак душника, бронхија 
и плућа годинама уназад водећи узрок 
оболијевања и умирања мушкараца, док 
је међу првих пет најчешћих узрока малиг-
них болести код жена. 
Из Дома здравља подсјећају да је било какво из-
лагање дуванском диму штетно јер њега чине ни-
котин, катран и угљен моноксид. Осим рака плућа, 
пушење може узроковати велики број тешких 
обољења.

 „Пушење утиче на развој хроничног бронхитиса, уг-
рожава уста, ждријело, појаву болести крвних жила 
срца и њихове проходности, може утицати на по-
већање крвног притиска, поремећај срчаног ритма, 
има негативан ефекат на плодност и потенцију, ути-
че на промјену боје и преурањену старост коже, 
смањује чуло окуса и ми-
риса“, каже  Ивана Ша-
лабалија, службеник за 
информисање Дома 
здравља Приједор.  

Према подацима Ин-
ститута за јавно здрав-
ство у Српској је 2019. 
од рака душника, брон-
хија и плућа обољело 
495 мушкараца и 188 
жена.

Текст:  Б. Мајсторовић

ДУВАНСКИ ДИМ УЗРОКУЈЕ 
ВЕЛИКИ БРОЈ ОБОЉЕЊА

У 2022. години, шест 
доктора медицине 
засновало је радни 
однос у приједорском 
Дому здравља. Исто 
толико их је напусти-
ло ову установу. 

У ПОТРАЗИ ЗА БОЉИМ ПЛАТАМА И УСЛОВИМА РАДА, 
ЉЕКАРИ ОДЛАЗЕ У ДРУГЕ ЗЕМЉЕ

Већина здравствених 
установа у Републици 
Српској годинама се су-
очава са недостатком 
медицинског кадра. 
Овај проблем из године 
у годину све је израже-
нији. Изузетак нису ни 
приједорске здравстве-
не установе, у којима 
такође недостаје љека-
ра, али и другог меди-
цинског особља.

Ивана Шалабалија

Одлив медицинара тешко зауставити

Вујановић: Услови рада су нам 
веома лоши

Приједор је богатији за још јед-
ну здравствену установу. Услуге 
Гастроентерологије, Интерне-
медицине, Педијатрије, Кардио-
логије, Лабораторије, Неуроло-
гије, Нефрологије, Анестезије, 
Дијабетологије, Нутрициониз-
ма, Реуматологије, Радиологије, 
Психологије и Оториноларинго-
логије можете пронаћи у ново 
отвореном Специјалистичком 
центру ‘’Др Предојевић’’. 

‘’ У овом центру ће радити вели-
ки број признатих стручњака из 
различитих области медицине. 
Основни циљ нам је да пружи-
мо врхунску здравствену услу-
гу’’ навео је Горан Предојевић, 

власник Специјалистичког цент-
ра ‘’Др Предојевић’’.

Из педијатријске службе наводе 
и могућност да родитељи код 
њих региструју дјецу. 

‘’Избором нас, односно мене 
као педијатра у овој здравстве-
ној установи и свих консултана-
та који ће долазити из различи-
тих области педијатрије биће 
омогућено лијечење као и у 
свим здравственим установама 
које имају уговоро са ФЗО. Све 
услуге ће бити бесплатне, под 
истим условима, а биће омо-
гућено лијечење свој дјеци до 
навршених седам година живо-
та’’, истакла је Славица Попо-
вић, педијатар. 

Радно вријеме Специјалистич-
ког центра ‘’Др Предојевић’’ 
је радним даном од 08:00 до 
16:00 часова, а викендом од 
08:00 до 14:00 часова. Налази се 
у Рудничкој улици (преко пута 
тениских терена ТК ‘’Др Младен 
Стојановић’’. 

 ОТВОРЕН НОВИ СПЕЦИЈАЛИСТИЧКИ ЦЕНТАР 
"ДР ПРЕДОЈЕВИЋ"

Текст:  В. Нишевић

Званичном отварању Спе-
цијалистичког центра ‘’Др 
Предојевић’’ присуствовале 
су колеге и званице из друш-
твено-политичког живота 
Приједора.
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Кашика меда дневно, чини 
чуда за људски организам. 
Свјесни су тога и грађани, 
који настоје да им се овај 
пчелињи производ редовно 
нађе у исхрани. Међутим, 
принос меда је упитан, јер 
вријеме не иде на руку плеча-

р и м а . 
Го д и н а 

је за њих 
досад била 

катастрофал-
на, а кишовити 

мај је омео пчеле, 
као и багремову пашу. 

Багрем и тамо гдје је цвје-
тао, није медио.

“Наша главна паша је пропа-
ла. Надамо се бољем у јуну, 
тамо гдје има мало липе, ке-
стена, ливаде итд. Бићу задо-
вољан ако пчеле буду доно-
силе за себе, да не морамо 

ми, плечари, прихрањивати. 
Ми смо већ уложили много 
тога у опрему, у развој пчела, 
у сатне основе, а обезбјеђи-
вање хране за зиму је велико 
улагање”, рекао је Ђуро Ку-
нић, предсједник Удружења 
пчелара “Прва пчела”, Прије-
дор .

У Савезу удружења пчелара 
Републике Српске истичу да 
су пчелари у незавидној си-
туацији, како због недостатка 
меда, тако и због проблема 
са виталношћу пчелињих 
заједница.

“Није ту само ствар што ће 
пчелари остати без меда, 
далеко нам је већи проблем 
одржавање пчела виталним. 
Са терена добијамо инфор-
мације да су кошнице готово 
без меда. Пчеле су гладне, 
тако да ако овакво вријеме 
потраје, пчелари морају бити 
обазриви и дохранити пчеле 
како би оне биле у кондицији 

и могућности да донесу мед 
на неким другим пашама, 
када се вријеме стабилизује”, 
рекао је Дамир Барашин, 
предсједник овог савеза. 

Са прошлогодишњих 900.000 
КМ, републички подстицаји 
су за ову годину повећани 
на 1,5 милиона КМ. Висина 
премије износи до 20 КМ по 
кошници. У Приједору, град-
ска подстицајна средства по 
кошници износе до 6 КМ. 
Цијене меда нису се мијења-
ле. Тегла у просјеку кошта 20 
марака.

У Приједору је 13 воћара 
прошле и ове године осигу-
рало воћњаке. Предсједник 
Удружења воћара Приједор 
Младен Марјановић каже 
да је  воћњак осигуран само 
док је плод у њему, те да би 
било добро када када би се 
воћњаци могли осигурати и 
током цијеле године.  

„Иако је ове године осигу-
рање 50 одсто поскупило 
ипак наши воћари, поуче-
ни досадашњим искуством, 

односно временским не-
приликама које су нас 

протеклих година пра-
тиле, одлучили су се 
осигурати. Сваки оз-
биљнији воћар ће 
покушати да осигу-
ра воћњак. Поред 
свега онога што ми 

радимо да држимо воћњак 
здрав, радимо кондицију да 
буде што издржљивији да 
може поднијети те стресове, 
исто тако осигурање је једна 
од сламки за коју се хвата-
мо“, рекао је Марјановић.

Министарство пољопривре-
де, шумарства и водопривре-
де Републике Српске субвен-
ционише 50 одсто премије 
за осигурање воћњака, док 
субвенција града Приједора 
износи 30 одсто. Из јединог 
осигуравајућег друштва које 
нуди осигурање воћарима 
кажу да се због негативног 
утицаја временских промје-
на повећава број пољопри-
вредника са којима склапају 
уговоре.  

 „Што се тиче других врста 
осигурања, тј. других ризика 
који су занимљиви, не само 
за воћаре него и друге пољо-

привреднике, то су основни 
као што је  град, удар грома и 
пожар, као и допунски ризи-
ци који се односе на попла-
ву, бујицу, високу воду, као 
и ризике везано за одређена 
обољевања тих култура, а та-
кође и олују“,  каже Алексан-
дар Топић, директор прије-
дорске Филијале “Дунав оси-
гурања“.

Климатске промјене не штеде ни један сегмент пољопривредне производње, па тако ни 
пчеларство. Сад је већ јасно да је оманула багремова паша, која је главна за пчеларе, а од 
временских прилика зависи какве ће бити остале паше. Пчелари су већ имали додатне 
трошкове због прихрањивања пчела, али цијенећи слабу куповну моћ становништва, 
засад не мисле подизати цијене меда.

• У Републици Српској има 
око 5.800 пчелара. Крајем 
прошле године, имали су 
укупно 158.000 пчелињих 
друштава.

Година досад катастрофална за пчеларску производњу

БАГРЕМ ОМАНУО, ПЧЕЛАРИ 
ГЛЕДАЈУ У НЕБО

Текст:  Деборах Совиљ

Проблем са виталношћу 
пчелињих заједница

Будући да је претходних 
година у приједорским 
воћњацима била велика 
штета од мразева, одређе-
ни број воћара одлучио је 
да осигура своје засаде. 
Истичу да су им од вели-
ког значаја субвенције за 
премије осигурања које 
уплаћују ресорно Мини-
старство и Град Приједор, 
те да без ове субвенције 
не би ни могли осигурати 
воћњаке

ВРИЈЕМЕ НЕ ИДЕ У 
ПРИЛОГ 

Воћари кажу да им ни 
овогодишње вријеме не 
иде у прилог. Због киша 
које скоро свакодневно 
падају кажу да морају 
чешће да користе заштиту 
за воће и да су биљне бо-
лести неизбјежне.У при-
једосрком Удружењу има 
80 воћара. 

13 ВОЋАРА ОСИГУРАЛО ВОЋЊАКЕ13 ВОЋАРА ОСИГУРАЛО ВОЋЊАКЕ

Текст:  Б. Мајсторовић

Воћњак Марјановића

Младен Марјановић
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ДРУГО ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ПЛАНА НА ЈАВНИ УВИД

          Обавјештава се јавност да се излаже на јавни увид 

НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ ДИЈЕЛА ДОПУНЕ РЕГУЛАЦИОНОГ ПЛАНА ЦЕНТРАЛНЕ 
ЗОНЕ ПРИЈЕДОРА СА СПОМЕНИЧКИМ КОМПЛЕКСОМ - II ФАЗА, 

РАДНИ НАЗИВ РЕГУЛАЦИОНИ „ЦЕНТАР- ИСТОК“ БЛОК 3

Нацрт Плана биће изложен на јавни увид у:

• у просторијама Градске управе  Града Приједора (улаз за странке,  
просторије Одјељења за просторно уређење, други спрат)

• просторијама стручне организације ЈП „Завод за изградњу града“ 
Приједор, Ул. Милоша Обреновића 18Ц (хол на првом спрату)

• просторијама канцеларије Приједор Центар у улици Ослободилаца 
Приједора 6, обавља послове МЗ-а: Приједор Центар, Гомјеница, 
Д.Орловци, Кокин Град, Орловача и Рашковац   

Нацрт Плана може се погледати сваки радни дан осим суботе, недеље 
и државних празника у времену од 8 до 15 часова у периоду  од 
26.05.2023.године до 26.06.2023.године.

Нацрт Плана биће објављен и на web site-у Града Приједора, www.
prijedorgrad.org. Такође, у канцеларијама бр. 53 и 55 Одјељења за 
просторно уређење Градске управе и у просторијама могу се добити и 
усмена тумачења изложеног материјала Нацрта Плана. 

За вријеме трајања јавног увида, тј. све до 26.06.2023. год. свако 
физичко и правно лице може дати мишљење, примједбе и приједлоге 
на материјал Нацрта и то: 

- уписом у Књиге примједби које ће се налазити у просторијама у којима 
ће Нацрт Плана бити изложен 

- доставити у форми дописа Одјељењу за просторно уређење Градске 
управе Града Приједор или на e-mail prostorno@prijedorgrad.org

ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ                                                                                                                                         

Продајем гар-
соњеру у центру 
града, од 32м2, 
у  улици Вука 
Караџића, са бал-
коном на трећем 
спрату. 

Све информације 
на телефон :  
0049 15 228865657

МАЛИ 
ОГЛАСИ

Последњи поздрав 
вољеном брату

НЕЂИ

Од брата Винка и снахе 
Наде.

18062

Последњи поздрав 
вољеном оцу

НЕЂИ

Од кћерке Неде, зета 
Дарка, унучади Димитрија, 
Софије и Кристине.

18062

Последњи поздрав 
вољеном брату

НЕЂИ

Од сестре Добриле и зета 
Миленка.

18062

О Б А В Ј Е Ш Т Е Њ Е
 

 Обавјештавају се грађани Приједора  да  Градска управа  
Приједор организује акцију  "Уреди свој врт 2023". 

 Комисија формирана од стране Градске управе Приједор, 
вршиће избор најљепших дворишта, балкона, школских дворишта, 
избор најуређенијег простора око стамбене зграде и најуређенијег 
простора испред пословног објекта, а по пријавама заинтересованих 
грађана, школa, етажних заједница и власника пословних објеката,  
према критеријуму утврђеном од стране комисије.

 Сви заинтересовани грађани, школе, заједнице етажних 
власника и власници пословних објеката, своје учешће могу пријавити 
на телефон бр. 052/245-187,  у периоду  од 12.06 - 30.06. 2023. год.  од  
8:00-15:00 часова.

 За најљепша дворишта, балконе, школска дворишта, 
најуређенији простор око стамбене зграде и најуређенији простор 
испред пословног објекта, предвиђене су  новчане награде у износу 
који је утврђен Програмом. 

ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА САОБРАЋАЈ, КОМУНАЛНЕ  ПОСЛОВЕ И ЗАШТИТУ 
ЖИВОТНЕ СРЕДИНЕ И ИМОВИНСКО -СТАМБЕНЕ ПОСЛОВЕ

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ УЗ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ УЗ 
ПОРТАЛ КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАПОРТАЛ КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com
Сјећање на драгог оца

МИЋО  МАНДИЋ
(2013-2023)

С поштовањем, кћерка 
Дражена са породицом.

18057

Последњи поздрав драгом 
сину, супругу и оцу

НЕЂИ (Новака) 
КОЈИЋУ

(1954-2023)
Од оца Новака, супруге 
Славке и сина Новице.

18062

Последњи поздрав 
вољеном ујаку

НЕЂИ 

Од сестрића Златка и 
Дивне.

18065

Протеклог викенда плани-
нари Планинарског друштва 
“Клековача” Приједор су на 
планини Клековача код Др-
вара прославили 70. рођен-
дан Друштва, које је основа-
но 1963. године, у акцији под 
називом “Рођендан Клекова-
че на Клековачи”. Планина-
ри су се испели на врх Мала 
Клековача (1761 м) који је 
за њих атрактиван и увијек 
изазован. Услиједило је фо-
тографисање са заставама 
Друштва, обавезно играње 
Козарачког кола и окрепа. 
Киша и грмаљавина нису до-
зволили дуже задржавање и 

осујетили су успон на Велику 
Клековачу (1962 м). У плани-
нарском дому “13 рунолиста” 
је настављено дружење уз 
музику и рођенданске торте. 
Цијела 2023. година ће бити 
у знаку обиљежавања овог 
значајног јубилеја. У срије-
ду је одржан ноћни успон на 
Козарачки камен а почетком 
јула планинари одлазе на До-
ломите гд је, између осталих, 
имају успон на највиши врх 
Пунта Пениа (3343 м), при-
према се промотивни филм 
и монографија и још низ дру-
гих активности. ПД „Клекова-
ча“.

ПЛАНИНАРИ "КЛЕКОВАЧЕ" ОБИЉЕЖИЛИ 70 ГОДИНА ДРУШТВА
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Дана 10.6.2023. навршава се 40 тужних 
дана од смрти нама драгог брата, 

дјевера,чиче и дједа

РАДЕ АНЂИЋА

Заувијек ћеш остати у нашим срцима.
Твој брат Војислав са породицом и снаха 
Зорана.

18061

Последњи поздрав драгом и вољеном

СРЂАНУ БУКВИ
Поносни што смо те имали и доживотно неутјешни 
у болу што смо те изгубили. Наши животи биће 
вјечно испуњени сјећањима на твој драги лик.
Твоји: баба Сава, стричеви Миле и Миланко са 
породицама.

18056

Нашем драгом Драшку, дајемо годишњи помен, 
10.6.2023. у 10 часова на градском гробљу у Приједору,

ДРАШКО (Раде) СТОЈАНОВИЋ
инжењер машинства
(2.9.1964-12.6.2022)

Налазимо утјеху у миру у ком почиваш.
Недостајеш нам, мада знамо да нас чуваш са бољег 
мјеста ...
Твоји : Обрена, Мила и Душан. 18058

Дана 12.6.2023. навршава се тужна 
година од смрти мог драгог сина

ДРАШКА СТОЈАНОВИЋА
(1964-2022)

Воли те твоја мама Боја.

18058

Дана 6.6.2023. навршила се 31 година од смрти 
нашег драгог

ЗОРАНА КАРЛИЦЕ
Године пролазе а ми те не заборављамо ...

Твоји: Здравка, Душко и Саша са породицом.

18059

Дана 10.6.2023. 
навршава се 40 тужних 

дана од смрти наше

РАДЕ ГРБИЋ – 
ЦРНА

(1965-2023)

Радојка моја, тешко ми је без тебе, али знам да 
си на неком љепшем мјесту и да ћемо се опет 
срести, до тад поздрави тату и Зоку.
Твоја Зора са породицом. 18060

Дана 10.6.2023. 
навршава се 40 тужних 

дана од смрти наше

РАДЕ ГРБИЋ – 
ЦРНА

(1965-2023)
Мама, са поносом и поштовањем сам те имала, 
чувамо успомену на тебе и на оно што си ми 
дала.Знала си колико те волим али никад нећеш 
знати колико ми недостајеш.
Твоји: Бране, Маја, Тара и Будо. 18060

Дана 12.6.2023. 
навршава се 13 година 
од смрти нашег сина

ДУШАНА-ДУЛЕ 
СТОЈНИЋА

Туга и бол не могу те вратити, али сјећање на тебе 
вјечно ће трајати.
Твоји отац Ранко и мајка Веса.

18063

Тужно сјећање на драгог 
брата

ДУШАНА-ДУЛУ 
СТОЈНИЋА

Године пролазе, а туга и бол остају у срцима оних 
који те воле.
Нека те анђели чувају!
Сестра Слободанка са породицом.

18063

Тужно сјећање на драгог 
брата

ДУШАНА-ДУЛУ 
СТОЈНИЋА

Поносни што смо те имали, 
тужни јер смо те изгубили.
Сестра Ранка са 
породицом.

18063

Тужно сјећање на драгог 
брата

ДУШАНА-ДУЛУ 
СТОЈНИЋА

Недостајеш нам много 
али те с поносом чувамо у 
нашим срцима и мислима.
Твој брат Милан.

18063

Година прође, али туга и бол остају

ДРАШКО (Раде) СТОЈАНОВИЋ
(1964-2022)

Заувијек у мом срцу и души.
Сестра  Славица са породицом.

18058

Дана 12.6.2023. навршава се тужна година 
од изненадне смрти нашег драгог зета

ДРАШКА (Раде) СТОЈАНОВИЋА
(1964-2022)

С поносом те се сјећамо и чувамо од заборава.
Твоји: Госпа, Младен, Слађана, Данијел и Милица Стојановић.

18064
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Дана 29.5.2023. , у 29 години живота премино је 
мој драги и вољени син

СРЂАН БУКВА
Прерано и без поздрава си нас напустио, али нашу 
љубав према теби ни смрт не може да прекине. 
Нека те анђели чувају, а ми ћемо у срцима заувијек 
да те носимо и волимо.
Твој неутјешни отац Миладин. 18056

Последњи поздрав драгом брату

СРЂАНУ БУКВА
Ако је смрт угасила свјетло живота, никад неће 
угасити љубав и сјећање на твој драги лик. Не 
можемо те вратити, али ћемо те заувјек чувати и 
вољети у нашим срцима и мислима.
Твоја сестра Слађа, зет Саша са дјецом Горданом и 
Зораном. 18056

Последњи поздрав драгом брату

СРЂАНУ БУКВА
Нема ријечи које те могу ожалити , ни времена у 
којем ћемо те заборавити.
Поносни што смо те имали, тужни, јер смо те 
изгубили.
Твоја сестра Дајана са породицом.

18056

Последњи поздрав нашем  драгом брату

СРЂАНУ БУКВА
Истина је да ниси са нама, али је и 
истина да ће твој ведар и насмијан лик 
бити вјечно у нашим срцима.
Твоји: сестре Миланка и Јелена са 
породицом, брат Младен.

18056

Последњи поздрав драгом

СРЂАНУ БУКВА
Постоји љубав коју смрт не прекида и 
туга коју вријеме не лијечи.
Недостајеш ...
Твоји: ујак Бошко и ујна Сандра.

18056

Последњи поздрав

СРЂАНУ БУКВА

... И нисам ти стигла рећи све што сам 
хтјела, срце моје сада пати, остаје без 
најбољег друга ...
Нека те анђели чувају!
Другарица Маја са породицом.

18056

Последњи поздрав нашем пријатељу и 
радном колеги

СРЂАНУ БУКВА

Новица , Мики и Владо

18056

Последњи поздрав

СРЂАНУ БУКВА

Од газда Раше и радних колега.

18056

Последњи поздрав нашем

СРЂАНУ

Од стрица Миле и стрине Мире, Бојане 
и Јоване.

18623
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У дворани “Мирза Делиба-
шић” у Сарајеву, одиграни 
су мечеви за првака Босне 
и Херцеговине у стоном тени-
су у женској конкуренцији.У 
веома узбудљивом и не-
извјесном дуелу за прва-
ка Премијер лиге БиХ, по-
бједу од 4:2, над екипом 
Приједора,оствариле су иг-

рачице Стонотениског клуба 
„Спин 2012“ из Сарајева. 
Приједорчанке су добро от-
вориле меч побједама Ма-
рије Гњатић над Енром Суб-
ашић и Миљане Тимарац 
која је са 3:1 савладала Џану 
Биоградлић.За СТК Приједор 
још је играла Јована Мрђен. 

Приједорским стонотенисер-
кама, са седмоструким др-
жавним шампионкама, ово 
је седма титула вицешампи-
онки Премијер лиге БиХ.
Петостуке побједнице Купа 
БиХ дуже од 20 година играју 
у БиХ елити.
 

На спортском аеродро-
му „Гробник“ код Ријеке 
(Хрватска), након само че-
тири умјесто планираних 
осам турнуса, у недељу 
је завршено прво коло 
Свјетског падобранског 
купа – Parashute World Cup 
(PARAWCS). У конкуренцији 
28 екипа са 140 такмичара 
из 11 европских земаља, 
УАЕ и Канаде, екипа Аеро-
клуба „Приједор“ заузелала 
је 16. мјесто.
У Приједор Тиму најуспеш-
нији је био Александар 
Цветковић, који је са се-
дам негативних поена по-
дијелио 28. мјесто. Екипа 
Аеро-клуба “ Приједор”, 
у саставу Бобан Иветић, 
Драшко Лајић, Горан Стоја-
новић, Синиша Вујаковић и 
Александар Цветковић, иза 
себе је оставила Аустријан-
це, ривале из Птуја, Катара, 
Уједињених Арапских Еми-
рата, Мађарске, Бугарске, 
Њемачке, Хрватске...
“ У веома мучан, непријатан 
и дуг четврти турнус ушли 
смо с 13. мјеста. Због по-
лијетања путничких авиона, 
два пута нас је заустављала 
контрола лета аеродрома 
Крк. Чекали смо дуго, под 
пуном опремом, десконце-

трисани ушли у авион и на 
крају упали у фазу веома 
компликованог времена с 
јаким, турбулентним, ра-
фалним вјетром. У тој лу-
трији с временом скочили 
смо лоше, екипа је пала 
за три мјеста, а ја остао 
ускраћен за реално могућу 
медаљу у мастер категорији 
„ истакао је вођа тима Сини-
ша Вујаковић.
Наступ Приједорчана у 
првом колу Свјетског купа 
финансирала је фирма 
„Трансметал Плус“ из Сме-
дерева, а подржао прије-
дорски спонзор Клуба, Са-
лон намјештаја “Робини”.
Приједорска падобранска 
сезона тако је настављена 
успјешно. Недавну побје-
ду на „ Балканском скоку 
пријатељства“ у Београду, 
падобранци Аеро-клуба 
„Приједор“ посветили су 
свом трагично страдалом 
клупском другу и брату по 
небу Љубиши Араманди, 
а с бањалучког Меморија-
ла „Пет звијезда“ вратили 
су се с вицешампионском 
титулом. Наредни испит за 
овај приједорски спортски 
бренд је Отворено првен-
ству Осијека, од 17-18. јуна.

На 7. Отвореном првенству 
Универзитетског карате клуба 
“Врбас”,одржаном у Челинцу, 

учествовало 599 такмичара из 
19 клубова. Такмичари карате 
клуба “Шодан” Приједор,у ге-

нералном пласману,освојили 
су пехар за друго мјесто.Ви-
трине клуба обновили су са 
укупно 41.медаљом:11 злат-
них, 12 сребрних и 18 бронза-
них.
У генералном пласману бољи 
од„Шодана“ био је KK “Синђе-
лић” из Бањалуке.
Ово такмичење је било по-
сљедња провјера за кадете 
и јуниоре “Шодана”, који ће 
наступити на Првенству Репу-
блике Српске.

Сусретима 18.кола завршено 
је такмичење у оквиру Четвр-
те лиге Подручног фудбалског 
савеза Приједор.Стријелци су 

били ефикасни и у 5 сусрета по-
стигли 20 голова. “Подгрмеч” је 
резултатом 8:0 поразио “Мо-
штаницу”, а “Гомјеница” са 2:0 

домаћи “Кнежопољац”.Остали 
сусрети окончани су ремијем.
РЕЗУЛТАТИ: “Раван”-“Козара” 
1:1,ОФК “Берек 1975” –“Љубија 
“1:1,”Расавци”-“Брзи” 3:3. Три 
кола прије завршетка такми-
чења титулу шампиона обез-
биједила је “Козара” из Доњих 
Орловаца. Са 44 бода оства-
рила је пласман у Регионалну 
лигу Запад.Друга је “Гомјени-
ца”(35),3.Раван(33),4.”Љубија” 
(32),5.ОФК “Берек “1975.

На 11.међународном џудо турниру “ 
Берковићи 2023” наступило је око 400 
такмичара из региона,Републике Ср-
пске и Федерације БиХ.
Џудо клуб “Козара-Железничар” из 
Приједора наступио је са 8 такмичара, а 
освојилу су 8 медаља: 3 злата, 3 сребра 
и 2 бронзе.
Златне медаље су освојили: Марија 
Кецман, Весна Ђурђевић и Лана Павко-
вић.Стефан Кецман, Вељко и Бојан Бо-
кан су освојили сребро, а
Ана Марин и Срђан Максимовић брон-
зе.
Вељко Бокан и тренер Зоран Драгојевић 
путују у Скопље на званично првенство 
Балкана,које се одржава од 9.до 11.јуна.

СТОНОТЕНИСЕРКЕ "ПРИЈЕДОРА"  СТОНОТЕНИСЕРКЕ "ПРИЈЕДОРА"  
ВИЦЕШАМПИОНКЕ  БиХВИЦЕШАМПИОНКЕ  БиХ

ПРИЈЕДОРСКИ 
ПАДОБРАНЦИ 16. У ПРВОМ 

КОЛУ СВЈЕТСКОГ КУПА

КОЗАРА ОСТВАРИЛА ПЛАСМАН У РЕГИОНАЛНУ ЛИГУ

ЏУДИСТИМА КОЗАРА ЖЕЛЕЗНИЧАРА ОСАМ  МЕДАЉА

КАРАТИСТИ "ШОДАНА"ЕКИПНО ДРУГИ У ЧЕЛИНЦУ

Приједор тим у Ријеци


